
Protokół Nr VIII/2007
z VIII sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się 

w dniu 27 kwietnia 2007 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bolimowie

                Otwarcie obrad                   – godz. 12.00
    Zakończenie obrad              – godz. 15.50
    Ustawowa liczba radnych             – 15-tu

                                                                           Liczba radnych obecnych             – 15-tu

W sesji uczestniczyli radni według załączonej do protokołu listy obecności (zał. nr 1)

Ponadto w obradach udział wzięli:

Wójt Gminy Bolimów – mgr inż. Stanisław Linart
Zastępca Wójta Gminy – inż. Zofia Olejnik
Sekretarz Gminy – Andrzej Czarnota
Skarbnik Gminy – mgr Krystyna Pilaszek
sołtysi poszczególnych sołectw gminy Bolimów
pracownicy Urzędu Gminy i kierownicy jednostek organizacyjnych, w tym:

      - Dyr. Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół – Barbara Mońko
      - Kierownik Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji – Wioletta  
         Grebelska
      - Dyr. Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie – Irena Śmigiera-Milewska
   Kierownik Posterunku Policji w Bolimowie – Grzegorz Kołosowski
   mieszkaniec Bolimowa – Jan Mińkowski
   przedstawiciel Spółki „ROL-POD” w Podsokołowie – Janusz Paciorek

redaktorzy lokalnej prasy:
   - „Głosu Skierniewic i okolicy” – Jarosław Pięcek
   - „Nowego Łowiczanina” – Wojciech Czubatka

(załącznik nr 2 – lista sołtysów, załącznik nr 3 – lista osób zaproszonych)

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, powitanie uczestników i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Omówienie i przyjęcie proponowanego porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu  z  VII  sesji  Rady  Gminy  Bolimów,  która  odbyła  się  w  dniu

10 kwietnia 2007 r.
4. Przedstawienie sprawozdań z wykonania budżetu gminy za 2006 rok:

a) przez Wójta Gminy,
b) wynikające z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bolimowie 

za 2006 rok. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok. 
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego 

Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok.
8. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu gminy oraz 

wniosku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2006 rok.



9. Odczytanie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczących:
a) sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2006 rok,
b) wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

za 2006 rok.
10. Dyskusja na temat wykonania budżetu gminy za 2006 rok.
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bolimów za 

2006 rok.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  w  drodze  inkasa,  wyznaczenia 

inkasentów,  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za  inkaso  podatków:  rolnego, 
leśnego i od nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Bolimów położonej we wsi Jasionna, gmina Bolimów.

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Bolimów położonej we wsi Ziąbki, gmina Bolimów.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości 
stanowiącej własność gminy Bolimów położonej we wsi Kolonia Bolimowska Wieś, 
gmina Bolimów.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Bolimów położonej we wsi Łasieczniki, gmina Bolimów.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej we 
wsi Joachimów-Mogiły gm. Bolimów oznaczonej nr 653 o pow. 688 m2, oddanej 
w użytkowanie wieczyste. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Bolimów na lata 2007-2013.

19. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady.
20. Interpelacje i zapytania radnych.
21. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
22. Zamknięcie sesji.

Streszczenie przebiegu obrad:

Ad. 1
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska o godz. 12.00 otworzyła  VIII sesję 
Rady Gminy Bolimów, powitała radnych, Wójta Gminy, kierowników referatów i jednostek 
organizacyjnych,  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości.  Oświadczyła,  że  zgodnie  z  listą 
obecności (zał. nr 1) aktualnie w obradach uczestniczy 15-tu radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji i uchwał. 

Ad.2
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska wnioskowała, aby z porządku obrad 
zdjąć  punkt  13  przewidujący  podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości  stanowiącej  własność gminy Bolimów położonej  w miejscowości  Jasionna. 
Wniosek powyższy jest wynikiem decyzji Wójta Gminy oraz merytorycznych komisji Rady 
Gminy, które podczas ostatnich posiedzeń projekt uchwały opiniowały. Tytułem wyjaśnień, 
Wójt  Gminy  poinformował,  że  działka  w  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  przeznaczona  jest  na  cele  sportowe  związane
z  urządzeniem  boiska  i  niekorzystnie  byłoby  ją  w  tej  formie  przeznaczenia  sprzedawać. 
Proponował,  aby  powrócić  do  sprawy  działki  przy  opracowywaniu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy i rozważyć propozycję jej przekształcenia na tereny 
budownictwa mieszkaniowego. 
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Następnie Wójt wnioskował o zmianę porządku obrad poprzez dodanie w punkcie 13
i 14 dwóch ściśle powiązanych ze sobą uchwał w sprawie:
- udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skierniewickiego w zakresie objęcia pomocą 

specjalistyczną uczniów szkół z terenu powiatu;
- zmian w budżecie gminy Bolimów na 2007 rok.

W  związku  z  brakiem  innych  propozycji,  Przewodnicząca  Rady  Gminy 
przeprowadziła  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  obrad  uwzględniającego 
proponowane  powyżej  zmiany.  Radni  jednogłośnie  zatwierdzili  do  realizacji  następujący 
porządek sesji:

3. Przyjęcie  protokołu  z  VII  sesji  Rady  Gminy  Bolimów,  która  odbyła  się  w  dniu
10 kwietnia 2007 r.

4. Przedstawienie sprawozdań z wykonania budżetu gminy za 2006 rok:
a) przez Wójta Gminy,
b) wynikające z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bolimowie 

za 2006 rok. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok. 
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego 

Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok.
8. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu gminy oraz 

wniosku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2006 rok.
9. Odczytanie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczących:

a) sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2006 rok,
b) wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy
za 2006 rok.

10. Dyskusja na temat wykonania budżetu gminy za 2006 rok.
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Bolimów za 

2006 rok.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  w  drodze  inkasa,  wyznaczenia 

inkasentów,  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za  inkaso  podatków:  rolnego, 
leśnego i od nieruchomości. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu 
Skierniewickiego.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność gminy Bolimów położonej we wsi Ziąbki, gmina Bolimów.
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości 

stanowiącej własność gminy Bolimów położonej we wsi Kolonia Bolimowska Wieś, 
gmina Bolimów.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Bolimów położonej we wsi Łasieczniki, gmina Bolimów.

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej we 
wsi Joachimów-Mogiły gm. Bolimów oznaczonej nr 653 o pow. 688 m2, oddanej 
w użytkowanie wieczyste. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Bolimów na lata 2007-2013.

20. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady.
21. Interpelacje i zapytania radnych.
22. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
23. Zamknięcie sesji.
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Ad. 3
Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska poinformowała, że protokół z VII sesji 
Rady Gminy Bolimów, która odbyła się w dniu 10 kwietnia  2007 r.  był  udostępniony do 
wglądu w Urzędzie Gminy oraz w dniu dzisiejszym na sali obrad. 
Uwag do treści protokołu nie wniesiono. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół
z VII sesji Rady Gminy został przyjęty przez radnych 15 głosami „za” tj. jednogłośnie. 

Ad.4 ppkt a
W przedmiotowym punkcie, Przewodnicząca obradom przypomniała,  że zgodnie z ustawą 
o samorządzie gminnym radni otrzymali w dniu 21 marca br. sprawozdanie opisowe Wójta 
Gminy z  wykonania  budżetu  za  2006 rok,  który  to  materiał  komisje  merytoryczne  Rady 
Gminy podczas swych posiedzeń stosownie zaopiniowały. 

Odnosząc się do sprawozdania, Wójt Gminy Stanisław Linart oznajmił, że „opiniowanie 
wykonania  budżetu  za  rok  ubiegły  wraz  z  udzieleniem  absolutorium  dotyczy  zarówno 
ustępującego Wójta, jak też i obecnego, gdyż swą funkcję sprawowałem już w ubiegłym roku. 
Procedura budżetowa i  ustawa o samorządzie  gminnym określa,  aby opiniowanie budżetu
i  udzielenie  absolutorium  w  takiej  formie  odbywało  się  również  przy  zmianie  Wójta. 
Absolutorium  wynikające  z  oceny  budżetu  realizowanego  zgodnie  z  podejmowanymi 
uchwałami Rady Gminy dotyczy całokształtu działalności Wójta w okresie sprawozdawczym, 
dlatego też w tym zakresie oczekuję pozytywnej opinii radnych.”

Następnie Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek poinformowała, że budżet za 2006 rok 
przedłożony został Radzie Gminy zgodnie z ustawą o finansach publicznych oraz uchwałą 
budżetową. Plan dochodów po dokonanych zmianach na dzień 31 grudnia 2006 r. wynosił 
7.529.551 zł, a jego wykonanie 7.381.828,57 zł, co stanowi 98,04 % realizacji. Zwiększenie 
planu  dochodów w stosunku do  początkowego  budżetu  wyniosło  990.247  zł,  co  stanowi 
15,14  % wzrostu,  natomiast  wykonanie  dochodów wzrosło  o  kwotę  842.524,58  zł,  czyli
o 12,88 %. Gdyby nie decyzja Wojewody Łódzkiego z dnia 15 listopada 2006 r. zwiększająca 
dotację celową dla gminy w wysokości 214.38 zł na zwrot podatku akcyzowego, wykonanie 
budżetu byłoby większe. Kwota ta zwiększyła tylko budżet na papierze, na który gmina nie 
miała wpływu, ponieważ polecenie ujęcia w budżecie musiało być wykonane.  Największą 
pozycję w dochodach gminy stanowią:
-  subwencja  oświatowa,  która  wyniosła  w  2006  r.  kwotę  2.256.520  zł,  czyli  30,57  % 
wykonanych dochodów,
- część wyrównawcza subwencji ogólnej – 930.791 zł tj. 12,61 % wykonanych dochodów,
- dotacje celowe zlecone gminie na zadania rządowe - 1.128.386,52 zł tj. 15,29 % dochodów,
-  dotacje celowe na dofinansowanie zadań własnych – 156.305,68 zł tj. 2,12 % dochodów,
- podatki i opłaty lokalne – 2.345.136,19 %, tj. 31,77 % dochodów,
- pozostałe dochody gminy – 564.689,18 zł tj. 7,65 % dochodów.
Stan  należności  czyli  zadłużenie  podatników  na  terenie  gminy  wyniosło  193.199,63  zł, 
co stanowi 2,59 % wykonanych dochodów. Dla poprawy sytuacji w ciągu roku wystawiono 
ogółem  1476  upomnień  i  wezwań  do  zapłaty,  19  pozwów  sądowych  oraz  155  tytułów 
wykonawczych do komornika.
Po  dokonanych  zmianach  w  ciągu  roku  budżetowego  na  dzień  31  grudnia  2006  r.  plan 
wydatków wynosił 7.671.904 zł i został wykonany w wysokości 7.209.422,69 zł, co stanowi 
93,97 % realizacji, w tym: 
-  wydatki  majątkowe  czyli  inwestycyjne  -  571.649,32  zł,  co  stanowi  7,93  % wykonania 
budżetu,
- wydatki oświatowe - 3.227.016,82 zł tj. 44,76 % budżetu ogółem, 
- wydatki pomocy społecznej - 1.161.124,19 zł tj. 16,11 % budżetu,
- wydatki administracji publicznej – 963.393,22 tj. 13,36 % budżetu,
- wydatki gospodarki komunalnej – 531.049,87 zł tj. 7,37 % budżetu,
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- wydatki na drogi gminne – 416.637,89 zł tj. 5,78 % budżetu,
- wydatki na obsługę długu publicznego czyli odsetki od zaciągniętych kredytów i pożyczek 
w wysokości 70.165 zł tj. 0,97 % budżetu,
- wydatki w formie dotacji podmiotowej dla instytucji kultury w wysokości 161.346 zł czyli 
2,24 % wydatków ogółem.
Z budżetu udzielono dotacji w formie dofinansowania na zadania dotyczące sportu i rekreacji 
dla dzieci i młodzieży z terenu gminy w wysokości 19.000 zł. W ciągu roku budżetowego 
spłacono  pożyczki  i  kredyty  w  wysokości  299.264,38  zł.  Zadłużenie  gminy  na  dzień
31  grudnia  2006  r.  wyniosło  549.554,79  zł,  w  tym  kredyty  zaciągnięte  w  Banku 
Spółdzielczym  w  Skierniewicach  O/Bolimów  -  464.054,79  zł  oraz  pożyczka  zaciągnięta
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w wysokości 
85.500 zł. W 2006 r. WFOŚiGW w Łodzi umorzył pożyczkę w wysokości 120.000 zł. 
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania.
(Sprawozdanie  opisowe  z  wykonania  budżetu  gminy  Bolimów  za  2006  rok  stanowi  
załącznik do niniejszego protokołu).

Ad.4 ppkt b
Pełnomocnik  ds.  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  Barbara  Mońko  omówiła 
sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  2006  rok. 
Poinformowała,  że  w  dziale  851  -  Ochrona  zdrowia  w  zakresie  przeciwdziałania 
alkoholizmowi na plan 45.000 zł wykonano 35.284 zł, co stanowi 78,41 % realizacji. 

W zakresie  realizacji  GPPiRPA  i  Programu  Narkomanii  nie  podjęto  dyskusji  i  nie 
wniesiono żadnych uwag. 
(Sprawozdanie  opisowe  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  
Problemów  Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  
2006 rok stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5
W przedmiotowym punkcie, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Janina Werle 
omówiła  sprawozdanie  z  działalności  GOPS  w  Bolimowie  za  2006  rok.  Celem  wstępu 
poinformowała,  że  do  przedstawienia  Radzie  Gminy  rocznego  sprawozdania  obliguje 
jednostkę ustawa o pomocy społecznej, zgodnie z którą Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
realizuje zadania zlecone i własne gminy, także zadania wynikające z programów rządowych. 
W  ramach  tych  ostatnich  m.in.  wypłacane  były  w  2006  roku  zasiłki  celowe  dla  rodzin 
rolniczych,  których  gospodarstwa  zostały  dotknięte  klęską  suszy.  GOPS wypełniając  swe 
podstawowe zadania: udzielania pomocy finansowej, materialnej i usługowej, skupiał się na 
pracy socjalnej polegającej na wsparciu rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej. 
Realizowano  unijny  program pomocy  najbiedniejszym  poprzez  udział  w Fundacji  Banku 
Żywności w Łodzi, z której skorzystało 81 rodzin czyli 200 osób z terenu gminy. W zakresie 
specjalistycznych  usług opiekuńczych  w 2006 roku objęto 4 osoby opieką psychiatryczną
i  2  osoby  niezdolne  do  samodzielnego  życia  ze  względów  zdrowotnych.  W  roku 
sprawozdawczym udzielono  pomocy finansowej  342 osobom z 299 rodzin,  ze  świadczeń 
rodzinnych  skorzystały  384  rodziny,  zasiłki  celowe  z  powodu  klęski  suszy  otrzymało
168 rodzin na ogólną kwotę 199.324 zł. 

W ocenie przedłożonego materiału, radny Stanisław Cwalina zwrócił uwagę, aby przy 
opracowywaniu  następnego  rocznego  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy  Społecznej  obok  strony  finansowej  została  uwzględniona  także  kwestia 
socjologiczna,  a  mianowicie  do  kogo  adresowana  jest  pomoc  społeczna,  z  ilu  źródeł 
korzystają poszczególne grupy osób i z jakich form pomocy.  
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(Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bolimowie za 2006  
rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

Ad.6
Zgodnie z porządkiem obrad,  Dyr.  GOK Irena Śmigiera-Milewska omówiła  sprawozdanie
z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok. Wyjaśniła, że oprócz 
dotacji  z  budżetu  gminy  w  wysokości  161.346  zł,  GOK  otrzymał  dofinansowanie
z Ministerstwa Kultury w kwocie 11.000 zł. Przychody pochodzące ze sprzedaży towarów
i  usług  stanowiły  kwotę  5.740 zł,  w której  znalazły  się  środki  ze  sprzedaży  kwartalnika 
„Wędrownik” i wycofanych książek z biblioteki, opłaty za usługi kserograficzne i korzystanie 
z  internetu.  Przychody  w  postaci  darowizny  wyniosły  kwotę  19.200  zł.  Podsumowując, 
na  plan  dochodów  w wysokości  197.286  zł  wykonano  193.138,94  zł,  co  stanowi  98  % 
realizacji.  Środki  finansowe  przeznaczane  były  głównie  na  wynagrodzenia  osobowe, 
w ramach których wydatkowano kwotę 90.017 zł.  W strukturze GOK zatrudnionych było 
5  osób,  w  tym  2  osoby  na  ½  etatu  i  1  osoba  na  ¼  etatu.  Wynagrodzenia  bezosobowe 
obejmowały  opłatę  kapelmistrza  orkiestry  dętej,  osoby  prowadzącej  grupę  paradną  oraz 
organizatora  spotkań  autorskich.  Pozostałe  koszty  to  opłaty  stałe:  za  energię,  usługi 
telekomunikacyjne i bankowe. Także prenumerata czasopism, zakup nagród w konkursach 
oraz opłaty za prowadzenie imprez.
Do sprawozdania radni nie wnieśli żadnych uwag.
(Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok stanowi 
załącznik do protokołu). 

Ad.7
Wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 
Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie za 2006 rok udzieliła Dyr. GOK Irena Śmigiera-
Milewska.  Poinformowała,  że  uchwała  jest  obligatoryjną,  ponieważ  zatwierdzenie 
sprawozdania finansowego przez Radę Gminy wynika z § 17 statutu GOK.  

W dyskusji, radny Stanisław Cwalina zadał pytanie jak należy rozumieć znaczenie § 2 
uchwały, w którym zapisano, iż wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

Wójt wyjaśnił, że Gminny Ośrodek Kultury mimo, iż jest samodzielną instytucją kultury 
podlega pod nadzór Wójta i  tę podległość należy realizować.  Sprawozdanie dotyczy roku 
poprzedniego i za ten okres działalności finansowej Wójt Gminy bierze odpowiedzialność. 

Przewodnicząca  obradom podsumowała,  że  zapis  zawarty w statucie  GOK wyraźnie 
wskazuje na podległość instytucji kultury Wójtowi Gminy. Przypomniała także, że w 2004 
roku przeprowadzona  została  reorganizacja  Gminnego  Ośrodka Kultury,  w wyniku  której 
placówka  zmieniła  nazwę  i  opracowała  statut,  ale  nadal  pozostała  jakby  jednostką 
organizacyjną gminy podlegającą nadzorowi Wójta. 

Dyr. Irena Śmigiera-Milewska podsumowała, że GOK musi się rozliczyć przed Radą 
Gminy z dotacji, którą otrzymuje z budżetu samorządu.

Po tych wyjaśnieniach, radny Stanisław Cwalina uznał, że podjęcie uchwały wynikające 
z postanowień statutowych GOK będzie akceptacją rozliczenia finansowego instytucji.

Na zakończenie Wójt powiedział, że gdyby radni sprawozdania GOK nie zaakceptowali 
musiałby wszcząć procedurę mającą na celu wyjaśnienie przyczyny takiej decyzji.

 W  związku  z  brakiem  uwag  i  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  obradom 
przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
Gminnego Ośrodka Kultury, która została przyjęta 15 głosami „za” tj. jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VIII/41/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  
finansowego Gminnego Ośrodka Kultury  za  2006 rok  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu).
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Ad.8
W punkcie tym, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Albert Jerzak odczytał opinię dotyczącą 
wykonania  budżetu  gminy  za  rok  2006  wypracowaną  na  posiedzeniu  komisji  w  dniu
3  kwietnia  2007  r.  Oceny  dokonano  pod  kątem  celowości  wydatków,  rzetelności
i gospodarności, a także realizacji uchwał zgodnie z budżetem gminy,  w tym dotyczących 
zadań inwestycyjnych.  Budżet gminy Bolimów na 2006 rok uchwalony był  na sesji Rady 
Gminy w dniu 24 lutego 2006 roku uchwałą Nr XXVII/74/06. Plan dochodów uchwalono
w wysokości 6.539.304 zł, natomiast plan wydatków w kwocie 6.346.900 zł. Po dokonanych 
zmianach plan dochodów gminy na dzień 31 grudnia 2006 r. wynosił 7.529.551 zł, a jego 
wykonanie  7.381.828,57  zł,  co  stanowi  98,04  %  realizacji,  natomiast  plan  wydatków 
7.671.904 zł,  a  jego wykonanie  7.209.422,69  zł,  co  stanowi  93,97  % realizacji.  Wydatki 
inwestycyjne wyniosły kwotę 571.649,32 zł i stanowiły 7,93 % realizacji budżetu ogółem.  
Na  dzień  31  grudnia  2006  r.  zadłużenie  gminy  wynosiło  549.554,79  zł.  W  ogólnym 
podsumowaniu  stwierdzono,  że  gmina  osiągnęła  nadwyżkę  dochodów  nad  wydatkami
w  wysokości  172.405,89  zł.  Komisja  Rewizyjna  uznała,  że  budżet  gminy  w  2006  roku 
realizowany był zgodnie z planem finansowym i nie stwierdziła w związku z powyższym 
nieprawidłowości w działalności Wójta Gminy Bolimów. W przeprowadzonym głosowaniu, 
jednogłośnie postanowiono o pozytywnym zaopiniowaniu sprawozdania z realizacji budżetu
i  wypracowano  wniosek  do  Rady  Gminy  o  przyjęcie  sprawozdania  oraz  udzielenie 
absolutorium  z  tego  tytułu  dla  Wójta  Gminy  za  rok  2006.  Wniosek  podlegający 
zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową, został w tym celu przekazany do RIO 
w Łodzi Zespół Zamiejscowy w Skierniewicach. 
(Szczegółowa opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca wykonania budżetu gminy w 2006 roku 
oraz  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu.)

Ad.9 ppkt a i b
W  przedmiotowym  punkcie,  Skarbnik  Gminy  Krystyna  Pilaszek  odczytała  uchwałę
Nr  III/157/2007  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  z  dnia
16  kwietnia  2007  r.  pozytywnie  opiniującą  sprawozdanie  Wójta  Gminy  Bolimów
z wykonania budżetu za 2006 rok. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Albert Jerzak odczytał treść uchwały
Nr III/158/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 16 kwietnia 
2007 r.  wraz  z  uzasadnieniem dotyczącym  pozytywnie  zaopiniowanego  wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2006 rok. 

W zakresie przedstawionych uchwał radni nie podjęli dyskusji.
(Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej: Nr III/157/2007 w sprawie opinii dotyczącej  
sprawozdania  Wójta  Gminy  Bolimów  z  wykonania  budżetu  za  2006  rok  oraz  
Nr  III/158/2007  w  sprawie  opinii  dotyczącej  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy 
Bolimów  w  sprawie  absolutorium  za  2006  rok  stanowią  załączniki  do  niniejszego  
protokołu). 

Ad.10
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska  zarządziła  dyskusję  nad 
sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2006  rok.  Przypomniała  na  wstępie,
że  pozostałe  materiały  sprawozdawcze  dotyczące  realizacji  zadań  będących  w  zakresie 
działania referatów i stanowisk znajdujących się w strukturze Urzędu Gminy oraz jednostek 
organizacyjnych  gminy,  radni  analizowali  podczas  posiedzeń  komisji  i  w  związku
z powyższym prosi o przedstawienie ewentualnych uwag i wypracowanych opinii.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Wychowania,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki
-  Marianna  Lenard  przedstawiła  stanowisko  w/w  komisji,  która  po  szczegółowym 
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rozpatrzeniu  sprawozdania  Wójta  Gminy  z  wykonania  budżetu  za  2006  rok  stwierdziła,
że  plan  dochodów  i  wydatków  został  zrealizowany  w  większości  na  poziomie  100  %. 
Realizacja  budżetu  nie  nasuwa żadnych  istotnych  uwag,  co wpływa na pozytywną  opinię 
Komisji  Oświaty  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy  Bolimów.  Komisja 
postanowiła  głosować  za  przyjęciem  sprawozdania  z  uwagą  na  przyszłość,  aby
z  końcem  roku  budżetowego  dokonywać  rozeznania  możliwości  maksymalnego 
wykorzystania  środków  finansowych  pochodzących  z  realizacji  Gminnego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  ponadto  zgodnie  z  wnioskiem 
członka  komisji  –  Stanisława  Cwaliny,  proponowano  aby  w  rocznym  sprawozdaniu
z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej uwzględnić obok strony finansowej 
informację do jakiej grupy osób adresowana jest pomoc społeczna, z ilu źródeł korzystają 
poszczególne grupy i z jakich form pomocy. 

Następnie  pozytywne  stanowisko  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Przestrzegania 
Porządku  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  w  sprawie  wykonania  budżetu  w  2006  roku
i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy przedstawił jej Przewodniczący Roman Jodłowski. 

Ad.11
W  punkcie  tym  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Aleksandra  Kołosowska  odczytała  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi za 2006 rok,  a  następnie  zarządziła 
głosowanie.  Za  przyjęciem  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2006  rok
i udzieleniem z tego tytułu absolutorium Wójtowi Gminy, radni obecni w liczbie 15 głosowali 
jednogłośnie.
(Uchwała Nr VIII/42/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi  
Gminy Bolimów za 2006 rok stanowi załącznik do protokołu).

Wójt Gminy oświadczył,  iż znalazł  się w sytuacji  dość skomplikowanej,  ponieważ 
ocena realizacji budżetu za 2006 rok odnosi się w większości do poprzedniego Wójta, ale 
chciałby podziękować Radzie Gminy za udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy,  zarówno  w  imieniu  własnym,  jak  i  swojego  poprzednika.  Wyraził  zadowolenie,
że absolutorium zostało udzielone bezproblemowo, bo gdyby z jakichś powodów stało się 
inaczej,  mogłoby to  świadczyć  o  niewłaściwej  pracy  poprzedniej  Rady Gminy,  która  nie 
starała  się  dostatecznie  dobrze  kontrolować  realizację  gospodarki  finansowej  gminy.  
Na zakończenie Wójt zapewnił, że w przyszłości będzie starał się realizować gminny budżet 
jak najlepiej.

Ad.12
Wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków: rolnego, leśnego i od 
nieruchomości  udzielił  Sekretarz  Gminy  Andrzej  Czarnota.  Jak  podkreślił,  konieczność 
podjęcia uchwały wynika z faktu, iż po wyborach przeprowadzonych w gminie Bolimów na 
przełomie lutego i  marca br. zmieniła  się znaczna część sołtysów. Projekt nie przewiduje 
zmian procentowych dotychczasowego wynagrodzenia sołtysów za inkaso. 

W dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż zauważa się znaczny spadek 
podatków wpływających do gminnego budżetu, z kolei radna Marianna Lenard stwierdziła,
że większość osób z miejscowości Humin dokonuje wpłat podatków do kasy Urzędu Gminy
i wobec powyższego wynagrodzenie dla sołtysa za inkaso w tej wsi jest dość niskie. 

Radny  Stanisław  Cwalina  prosił  o  podanie  jak  kwotowo  kształtuje  się  wysokość 
wynagrodzenia sołtysów za inkaso.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie da się określić tej wielkości kwotowo, ponieważ 
prowizja za inkaso jest wypłacana sołtysom w zależności od kwoty zebranych podatków. 

Sołtys wsi Humin Teresa Florczak oznajmiła, że w w/w miejscowości wkład pracy 
związany  z  roznoszeniem nakazów  podatkowych  jest  duży,  ponieważ  zabudowa wsi  jest 
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rozproszona,  dla  przykładu  rozległy  jest  chociażby  Humin-Wolicków.  Reasumując,
z  nakazami  chodzi  się  do  wszystkich  mieszkańców,  natomiast  większość  podatków  jest 
wpłacana do kasy Urzędu Gminy. 

Wójt  oznajmił,  że  prowizja  za  inkaso  sołtysów  i  związane  z  tym  dylematy  były 
wstępnie  analizowane.  Przyjęto  wersję  wynagrodzenia  procentowego  dla  sołtysów 
obowiązującą  dotychczas,  bez  rozeznania  tematu  geografii  zabudowy  poszczególnych 
miejscowości.  Niewątpliwie  należy  problem  przeanalizować  z  Komisją  Rozwoju 
Gospodarczego. 

Analizując dochody z tytułu podatków, sołtys Henryk Owczarek porównywał na tle 
innych miejscowości wieś Łasieczniki, gdzie zbierano 20 tys. zł podatku, aktualnie wpłynęło 
16 tys. zł. Podczas zebrań mieszkańcy podejmowali na ten temat dyskusje, z których wynika, 
że sołtysi nie chcą zajmować się zbieraniem pieniędzy z tytułu podatków.

Biorąc pod uwagę głosy w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy uznała, że problem 
wynagrodzenia za inkaso należy w najbliższym czasie zweryfikować. Dodała, że sołtysi mają 
dużo pracy i poza dietą za udział w sesji, prowizja z tytułu podatków jest ich drugim źródłem 
finansowego wynagrodzenia. 

Następnie  Wójt  Gminy  proponował,  aby  zweryfikować  uchwałę  pod  kątem 
wynagrodzenia  za inkaso i  przyjąć  ją  na kolejnej  sesji.  Jeśli  sołtysi  zaakceptują  taki  stan
rzeczy  i  zechcą  poczekać  z  wypłatą  należności  do  czerwcowej  sesji,  to  być  może 
zaproponowane zostaną nowe stawki prowizji, choć nie należy się spodziewać dużych zmian. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę na zapis w projekcie uchwały określający jej wejście 
w życie po upływie 14 dni od dnia opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Łódzkiego, co skutkowałoby wydłużeniem terminu kolejnej wypłaty prowizji. Należałoby tę 
kwestię wyjaśnić pod względem prawnym i czy nie będzie to w niczym kolidowało.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Wychowania,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki 
- Marianna Lenard wyraziła pogląd, aby przypisać wynagrodzenie z tytułu poboru podatków 
sołtysom mimo, iż mieszkańcy w większości wpłacają pieniądze do kasy Urzędu Gminy. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ta propozycja jest nie do przyjęcia.
Przewodnicząca Rady Gminy podsumowała, że każdy obywatel ma prawo dokonywać 

wyboru, gdzie będzie wpłacał podatki, u sołtysa czy bezpośrednio do kasy Urzędu Gminy. 
Analizując głosy w dyskusji, stwierdziła, że nasuwa się jej w pierwszym odczuciu wniosek, 
aby uchwały na dzisiejszej  sesji  nie  podejmować,  oczywiście  pod warunkiem,  gdy to  nie 
będzie skutkowało prawnie. Jednakże zaproponowała, aby podjąć uchwałę w przedstawionej 
wersji,  natomiast  po przekonsultowaniu  sprawy z  udziałem sołtysów powrócić  do  tematu
i dokonać ewentualnych zmian wysokości prowizji z tytułu poboru podatków. 

Rada Gminy jednogłośnie  postanowiła  przyjąć  wniosek  dotyczący  zweryfikowania 
dotychczasowych stawek wynagrodzenia sołtysów za inkaso podatków i powrócić do tematu 
po szczegółowym zbadaniu sprawy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  następnie  uchwałę,  która  została  przyjęta
15 głosami radnych tj. jednogłośnie. 
(Uchwała Nr VIII/43/07 Rady Gminy Bolimów  w sprawie zarządzenia poboru w drodze 
inkasa, wyznaczenia inkasentów, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso podatków: 
rolnego, leśnego i od nieruchomości stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 13
Wójt  Gminy  Stanisław  Linart  udzielił  wyjaśnień  odnośnie  projektu  uchwały  w  sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Skierniewickiego  w  zakresie  objęcia  pomocą 
specjalistyczną  dzieci  i  młodzieży  z  terenu  powiatu  poprzez  umożliwienie  skorzystania
z  porad  psychiatry  dziecięcego.  Poinformował,  że  w  tej  sprawie  podejmowano  dyskusję 
podczas  spotkania  władz  samorządowych  w dniu  8  lutego  br.  w Starostwie  Powiatowym
w  Skierniewicach.  Jako  uzasadnienie  do  proponowanej  uchwały  Wójt  podał  fakt,
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że żyjąc we współczesnym świecie często psychiatria  stanowi ważne znaczenie  dla dzieci
i młodzieży.  Wyraził przekonanie, że większość gmin Powiatu Skierniewickiego na pewno
w  ten  projekt  wejdzie,  a  ponadto  naszej  gminie  winno  zależeć  na  dobrej  współpracy
z  powiatem.  Nadmienił,  że  uchwała  wiąże  się  ściśle  z  drugim proponowanym projektem 
dotyczącym  zmian  w  budżecie  gminy  na  2007  rok  przewidującym  przeznaczenie  kwoty
1.600  zł  w  ramach  dotacji  celowej dla  Powiatu  Skierniewickiego  na  objęcie  opieką 
specjalistyczną dzieci i młodzieży z terenu powiatu. O dalsze szczegółowe wyjaśnienia Wójt 
poprosił Panią Dyr. GZEAS Barbarę Mońko. 

Dyr.  Barbara  Mońko  wyjaśniła,  że  kwalifikacja  uczniów  wymagających  pomocy 
specjalistycznej  odbywa  się  codziennie  w  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej
w Skierniewicach, gdzie rodzice mogą osobiście składać zapotrzebowanie. Lekarz psychiatra 
będzie przyjmował zapisanych uczniów 2 razy w miesiącu przez 8 godzin. Z porad lekarza 
można będzie skorzystać w najbliższych dniach tj. 12 i 26 maja br. według kolejności na 
liście. Z posiadanych informacji wynika, że aktualnie zostało zapisanych 8 osób. Pani Mońko 
dodała,  że  lekarz  psychiatra  zobowiązał  się,  że  jeśli  na  liście  znajdzie  się  15-17  osób,
to wszystkie dzieci zostaną przyjęte. 

Przewodnicząca Komisji  Oświaty Marianna Lenard poinformowała,  że na ostatnim 
posiedzeniu  komisja  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały,  ponieważ
dysponowała  jedynie  informacją,  że  lekarz  psychiatra  będzie  przyjmował  raz  w miesiącu
i przyjmie tylko kilka osób z terenu powiatu w wyznaczonym dniu. Dziś zyskując dodatkowe 
informacje  z których wynika,  że istnieje  szansa zapisania  się większej  liczby uczniów do 
lekarza specjalisty i skorzystania z porad psychiatrycznych, Komisja Oświaty wnioskuje, aby 
przyjąć przedmiotowy projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  oznajmiła,  że  popiera  propozycję  przeznaczenia 
środków  finansowych  na  objęcie  pomocą  specjalistyczną  uczniów  z  terenu  powiatu 
skierniewickiego, jednakże z własnego doświadczenia ma obawy ile osób zapisanych z terenu 
naszej gminy dostanie się do lekarza specjalisty. Najlepiej byłoby, gdyby psychiatra był do 
dyspozycji wyłącznie naszej gminy i czy w tym względzie nie należałoby nawiązać kontaktu 
z miejscowym lekarzem rodzinnym. 

W przeprowadzonym głosowaniu nad projektem uchwały, 9 radnych opowiedziało się 
„za” jej przyjęciem, przy 6 głosach „wstrzymujących”. 
(Uchwała Nr VIII/44/07  Rady Gminy Bolimów w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
dla Powiatu Skierniewickiego stanowi załącznik do protokołu).

Ad.14
Przewodnicząca  Rady Gminy przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie 
gminy na  2007 rok,  na podstawie  której  zaproponowano przeniesienie  środków w planie 
wydatków z działu 801 -  Oświata  i  wychowanie w wysokości  1.600 zł  i  ich zwiększenie
w  dziale  854  -  Edukacyjna  opieka  wychowawcza  jako  dotacji  celowej  dla  Powiatu 
Skierniewickiego  na  objęcie  opieką  specjalistyczną  uczniów  szkół  z  terenu  powiatu 
skierniewickiego.

W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji,  Przewodnicząca  obradom  zarządziła 
głosowanie, w wyniku którego za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przy 3 głosach 
„wstrzymujących się”. 
(Uchwała  Nr  VIII/45/07  Rady  Gminy  Bolimów  w sprawie  zmian  w  budżecie  gminy 
Bolimów na 2007 rok stanowi załącznik do protokołu).

Ad.15
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Ziąbkach 
omówiła Kierownik Referatu GRGiP Wioletta Grebelska. Uchwała dotyczy niezabudowanej 
nieruchomości przeznaczonej na cele rolne, która posiada dojazd do drogi publicznej. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca obradom odczytała projekt 
uchwały, którą w przeprowadzonym głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie. 
 (Uchwała Nr VIII/46/07 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej  
własność Gminy Bolimów  położonej we wsi Ziąbki,  gm. Bolimów stanowi załącznik do  
protokołu).

Ad.16
Kierownik  Referatu  Gospodarki  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Wioletta  Grebelska 
omówiła  projekt uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  położonej
w Kol. Bolimowskiej Wsi wraz z budynkiem Lecznicy dla Zwierząt. 

Radny  Albert  Jerzak  zapytał  czy  po  sprzedaży  nieruchomości,  w  budynku  nadal 
będzie prowadzona działalność weterynaryjna. 

Zanim  Pani  Wioletta  Grebelska  udzieliła  odpowiedzi,  wyjaśniła,  że  w  przypadku 
zbycia  przedmiotowej  nieruchomości  nie  przysługuje  prawo  pierwokupu.  Jak  podano
w  uzasadnieniu  do  uchwały,  ważny  interes  publiczny  przemawia  za  tym,  aby  zbycie 
nieruchomości  nastąpiło  w  trybie  przetargu  ograniczonego  z  przeznaczeniem  na  dalsze 
prowadzenie w budynku usług weterynaryjnych. 

Mimo  tych  wyjaśnień,  radny  Albert  Jerzak  wyraził  obawy czy  osoba  dokonująca 
zakupu  nieruchomości,  nie  zaprzestanie  na  przykład  po  roku,  prowadzenia  w  budynku 
działalności weterynaryjnej.

Pani  Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,  że  po  przetargu  takie  ograniczenie  zostanie 
zamieszczone w umowie spisanej w formie aktu notarialnego. Zbycie nieruchomości musi 
odbyć  się  w  przetargu  publicznym,  w  którym  można  będzie  wprowadzić  warunki 
ograniczające  oferty  w  taki  sposób,  by  działkę  mogły  nabyć  osoby  prowadzące  usługi 
weterynaryjne i w budynku nadal będzie mieścić się lecznica.

Radny  Stanisław  Cwalina  rozważał  czy  warunek  prowadzenia  w  budynku  usług 
weterynaryjnych nie powinien być zamieszczony w treści  uchwały.  Jego zdaniem pozycja 
uzasadnienia jest znacznie mniejsza niż treść uchwały.  

Pani Wioletta Grebelska wyjaśniła, że wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości jest 
procedurą określoną w ustawie o gospodarce nieruchomościami. Rada Gminy dla pewności 
może zawrzeć taki zapis w uchwale tj. warunek przeprowadzenia przetargu ograniczonego na 
zbycie nieruchomości.

Wójt Gminy oznajmił, iż podjęte zostaną w tej sprawie konsultacje z Radcą Prawnym, 
osobiście opowiada się za tym, aby wprowadzić to zastrzeżenie w uchwale. W swej dalszej 
wypowiedzi  przypomniał,  że  Rada  Gminy  zatwierdziła  budżet,  którego  plan  finansowy 
zakładał  sprzedaż  lecznicy  w  Kol.  Bolimowskiej  Wsi.  Co  więcej  jest  zainteresowanie 
zakupem  nieruchomości  ze  strony  obecnego  zespołu  lekarzy  weterynarii  i  należy  liczyć,
że zechcą oni w budynek zainwestować. Gmina nie przewiduje w budynku żadnych innych 
usług niż działalność weterynaryjna. Wójt dodał, że kolejnym krokiem po wyrażeniu zgody 
przez  Radę  Gminy  na  sprzedaż  nieruchomości,  będzie  jej  wycena  przez  rzeczoznawcę,
a następnie zostanie ogłoszony przetarg. 

Radny Tadeusz Ambroziak apelował, żeby zrobić wszystko, by w budynku pozostała 
lecznica weterynaryjna. 

Przewodnicząca  obradom zapytała czy zastrzeżenie o prowadzeniu w budynku usług 
weterynaryjnych ma znaleźć się w treści uchwały, czy też Rada Gminy zobowiąże Wójta, aby 
dopilnował tej sprawy. 

Radny Stanisław Cwalina wyraził obawy czy wprowadzenie zapisu do uchwały nie 
ograniczy trybu przetargu. Nasunęły mu się w tym względzie pewne wątpliwości. 

Pani Wioletta Grebelska wyjaśniła, iż ustawa o gospodarce nieruchomościami mówi, 
że Rada Gminy wyraża zgodę na zbycie nieruchomości, następnie Wójt dobierze zgodnie  
z procedurą formę przeprowadzenia przetargu, w którym postawi ograniczenia i warunki.
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Aby nie  skomplikować  procedury przetargu,  radny Stanisław Cwalina  proponował 
przyjąć oświadczenie woli Wójta Gminy, co do wyboru trybu przeprowadzenia postępowania 
przetargowego,  w  którym  istotne  znaczenie  miało  będzie  zastrzeżenie  pozostawienia
w budynku Lecznicy dla Zwierząt. 

Przewodnicząca  obradom  podsumowała  dyskusję  przytaczając  wniosek  radnego 
dotyczący zobowiązania Wójta do postawienia warunku w spisywanej umowie, aby budynek 
pozostał nadal przeznaczony na prowadzenie usług weterynaryjnych. Aby uniknąć prawnych 
komplikacji proponowała nie wprowadzać powyższego zapisu do treści uchwały. W związku 
z  brakiem głosów w dyskusji,  odczytała  uchwałę,  którą  w przeprowadzonym głosowaniu 
radni przyjęli  6 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących 
się”.

Przewodnicząca obradom oznajmiła, że uchwała została przyjęta. 
(Uchwała  Nr  VIII/47/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bolimów położonej we wsi Kol. Bolimowska  
Wieś, gm. Bolimów stanowi załącznik do protokołu).

Ad.17
Kierownik  Referatu  GRGiP  Wioletta  Grebelska  udzieliła  wyjaśnień  do  projektu  uchwały
w sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  własność  gminy  położonej  w  miejscowości 
Łasieczniki.  Jest to niezabudowana nieruchomość o powierzchni 30 arów przeznaczona na 
cele  rolne,  usytuowana  bardzo  wąskim  pasem  o  szer.  około  5  m,  pomiędzy  działkami 
prywatnych właścicieli.

Sołtys  wsi  Łasieczniki  Henryk  Owczarek  zapytał  o  plany  związane  z  działką 
usytuowaną przy drodze obok stawu i przystanku PKS porośniętą chwastami i krzakami. 

Pani Wioletta Grebelska oznajmiła, iż na dzień dzisiejszy nieruchomości stanowiące 
własność gminy przygotowywane są do dzierżawy, w tym działka w Łasiecznikach, ale jeśli 
Rada Gminy zdecyduje inaczej działka może być przeznaczona do sprzedaży. 

Wójt dodał, że działka w Łasiecznikach położona jest w dość interesującym miejscu, 
jeśli radni zdecydują o sprzedaży tej nieruchomości to gmina przystąpi do dalszych procedur 
z tym związanych. Obecnie trwają przygotowania do sporządzenia oferty wydzierżawienia 
w/w działki na okres do 2 lat. 

Radny  Tadeusz  Ambroziak  wyraził  stwierdzenie,  że  aby  wydzierżawić  działkę
w  Łasiecznikach  trzeba  ją  najpierw  doprowadzić  do  kultury.  Ponadto  zapytał  dlaczego 
przewiduje się  wydzierżawienie przedmiotowej nieruchomości na okres 2 lat.

Pani Wioletta Pani Grebelska odpowiedziała, że można wydzierżawić działkę na okres 
do lat 3, okres dłuższy zaskutkuje prawem pierwokupu.

Po  zakończeniu  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  odczytała  projekt  uchwały,  którą
w głosowaniu radni przyjęli jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VIII/48/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  zbycie  
nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Bolimów  położonej  we  wsi  Łasieczniki,
gm. Bolimów stanowi załącznik do protokołu).

Ad.18
Kierownik Referatu GRGiP Wioletta Grebelska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej we wsi Joachimów-Mogiły 
gm.  Bolimów  oznaczonej  nr  653  o  pow.  688  m2,  oddanej  w  użytkowanie  wieczyste. 
Wyjaśniła,  że  przedmiotową  działkę  na  podstawie  aktu  notarialnego  otrzymała
w  użytkowanie  wieczyste  Pani  Małgorzata  Krakowiak,  która  wystąpiła  z  wnioskiem
o przekazanie użytkowania nieruchomości w prawo własności.   
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Przewodnicząca  obradom dodała, że wyjaśnienia w zakresie przedmiotowej uchwały 
zostały  przedstawione  na  posiedzeniach  merytorycznych  komisji  Rady,  które  pozytywnie 
projekt zaopiniowały.

W związku z brakiem głosów w dyskusji,  Przewodnicząca  Rady odczytała  projekt 
uchwały,  a  następnie  zarządziła  głosowanie,  w  wyniku  którego  radni  przyjęli  uchwałę 
jednogłośnie. 
(Uchwała  Nr  VIII/49/07  Rady  Gminy  Bolimów  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  
nieruchomości  położonej  we  wsi  Joachimów-Mogiły  gm.  Bolimów  oznaczonej  nr  653  
o pow. 688 m2, oddanej w użytkowanie wieczyste stanowi załącznik do protokołu). 

O godzinie 14.00 Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 
Wznowienie obrad – godz. 14.15  

Ad.19
W  przedmiotowym  punkcie,  Przewodnicząca  obradom  oznajmiła,  że  w  trakcie  przerwy 
przeprowadzono dyskusję nad wnioskiem radnego Stanisława Cwaliny dotyczącym sprzedaży 
zabudowanej  nieruchomości  w  Kol.  Bolimowskiej  Wsi  z  zastrzeżeniem  pozostawienia
w budynku  Lecznicy  dla  Zwierząt.  Zakomunikowała,  iż  postanowiono,  aby już na  etapie
postępowania  przetargowego  określony  został warunek  prowadzenia  w  budynku  usług 
weterynaryjnych.

Pani  Wioletta  Grebelska  oznajmiła,  że  jeśli  procedura  sprzedaży  nieruchomości 
odbywa się w formie przetargu ograniczonego to ten warunek zostanie  w nim określony. 
Następnie  przystąpiła  do  omówienia  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu 
Rozwoju Lokalnego Gminy Bolimów na lata 2007-2013, który radni otrzymali  na płytach 
CD,  po  skorygowaniu  –  naniesieniu  poprawek  i  zmian.  Prosiła  o  ewentualne  uwagi
i wnioski w tym zakresie.

W imieniu  Komisji  Oświaty,  jej  Przewodnicząca  Marianna  Lenard  poinformowała
o pozytywnym  zaopiniowaniu  projektu  uchwały w sprawie  zatwierdzenia  Planu Rozwoju 
Lokalnego  Gminy  Bolimów  na  lata  2007-2013.  Komisja  zwróciła  jednak  uwagę  na 
pominięcie w dokumencie infrastruktury sportowej na terenie gminy oraz braku przejrzystości 
struktury monitorowania realizacji Planu Rozwoju Lokalnego.  

Wójt oznajmił, że nie zwrócono uwagi na boiska sportowe usytuowane w miejscach 
innych  niż  tereny  przyszkolne,  a  mianowicie  boiska  służące  Gminnemu  Klubowi 
Sportowemu „Rawka”.  Apelował  jednak,  aby przyjąć  plan  w zaproponowanym kształcie, 
gdyż dokument  ten opracowany na lata 2007-2013 i  tak zawiera rozszerzone zagadnienia. 
Stwierdził,  że  na  pewno  nie  uda  się  zrealizować  więcej  zadań  inwestycyjnych  niż 
zaplanowano na najbliższe lata.

W związku  z  brakiem dalszych  pytań  do przedłożonego  projektu,  Przewodnicząca 
obradom  odczytała  uchwałę,  którą  w  przeprowadzonym głosowaniu  radni  przyjęli 
jednogłośnie. 
(Uchwała Nr VIII/50/07 Rady Gminy Bolimów w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju  
Lokalnego Gminy Bolimów na lata 2007-2013 stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 20
W przedmiotowym  punkcie  Wójt  przedłożył  informację  o  działalności  w  okresie  między 
sesjami począwszy od 21 marca do 27 kwietnia 2007 r. Okres sprawozdawczy obejmuje czas 
od  marcowej  sesji,  ponieważ  w  porządku  poprzednich  obrad  punkt  ten  nie  został 
przewidziany.  Przed wystąpieniem Wójta, radny Stanisław Cwalina zapytał  o perspektywy 
nagłośnienia sali obrad.
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W  odpowiedzi  Wójt  oznajmił,  że  takie  możliwości  istnieją,  lecz  należy  wpierw 
znaleźć  właściwe  rozwiązania.  Następnie  poinformował  o  realizacji  zadań  w Referacie 
Finansowym, jak niżej:
- opracowano układ wykonawczy do budżetu gminy na 2007 r. zgodnie z klasyfikacją 
budżetową,
- opracowano plany finansowe z zadań zleconych gminie,
-  przyjęto  128  wniosków  o  zwrot  podatku  akcyzowego  w  cenie  oleju  napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej, w którym to zakresie wydano też decyzje, 
-  sporządzono  wniosek  do  Wojewody  Łódzkiego  o  przyznanie  gminie  dotacji  na  kwotę 
36.133,23 zł dotyczącą zwrotu producentom rolnym podatku akcyzowego,
- wystawiono 225 upomnień z tytułu podatków lokalnych na kwotę 47.710,10 zł,
- wystawiono 9 wezwań do zapłaty z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości,
- wystawiono 25 wezwań do zapłaty za wodę na kwotę 5.602 zł oraz 3 wezwania do zapłaty 
za ścieki na kwotę 2707,20 zł.

W zakresie zadań Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji realizowano 
następujące zadania:
- podpisano umowę na wycinkę i usunięcie krzaków porastających pobocze drogi gminnej  
w miejscowości Wólka Łasiecka. Wykonawcą prac był Pan Jakub Bodych - koszt zadania 
wyniósł 651 zł;
-  podpisano  umowę  na  docieplenie  budynku  OSP  będącego  własnością  gminy
w miejscowości Sierzchów. Wykonawcą zadania był Pan Bartosz Buczek – koszty wyniosły 
14.933,80 zł;
-  wysłano  celem  uzgodnień  do  instytucji  zewnętrznych  projekt  planu  zagospodarowania 
przestrzennego wsi Joachimów-Mogiły;
-  dokonano  zgłoszenia  do  Starostwa  Powiatowego  w  Skierniewicach  zamiaru 
przeprowadzenia remontu drogi gminnej w miejscowości Ziemiary; 
- złożono dwa wnioski do Urzędu Marszałkowskiego w ramach Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych  dotyczące  modernizacji  dróg  gruntowych  dojazdowych  do  pól  w  miejscowości 
Joachimów- Mogiły i Sokołów. Koszt zadania to kwota ogółem 67.839,80 zł;
- ogłoszono konkurs ekologiczny pod nazwą „Przyroda na mojej ścieżce”.

W zakresie zadań Gospodarki Komunalnej:
- wykonano chodnik tj. położono kostkę brukową po lewej stronie ulicy Farnej w Bolimowie; 
-  dokonano  wycinki  11  drzew z  gatunku  topoli  przy  Zespole  Szkól  Ponadgimnazjalnych
w Bolimowie zagrażających bezpieczeństwu budynku;
-  wyrównano  równiarką  oraz  walcem  nawierzchnię  ulic:  M.  Kajaka,  Stroynowskiego, 
Grunwaldzkiej, Zastodolnej i Wodociągowej w Bolimowie oraz dróg we wsi Jasionna Parcel, 
Humin-Wolicków, Kolonia Wola Szydłowiecka i Wólka Łasiecka;
- przeprowadzono wycinkę krzaków na około 500 m odcinku drogi gminnej w miejscowości 
Joachimów-Mogiły. 

W zakresie ochrony przeciwpożarowej:
- 31 marca br. odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Bolimów;
- Zarząd Gminny OSP prowadzi przygotowania do zorganizowania w dniu 3 maja 2007 r.
o  godz.  14.00  pikniku  z  okazji  Dnia  Strażaka  przy  zbiorniku  retencyjnym  „Joachimów- 
Ziemiary”;
- kontynuowana jest rozbudowa strażnicy OSP w Sierzchowie.
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W zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu:
-  realizowana jest uchwała  Nr V/22/07 Rady Gminy Bolimów z dnia 30 stycznia 2007 r.
na  podstawie  której  powierzone  zostało  zadanie  w  zakresie  upowszechniania  kultury 
fizycznej i sportu dla GKS „Rawka Bolimów.

W zakresie oświaty:
-  wydano  27  decyzji  administracyjnych  przyznających  dla  51  uczniów zamieszkałych  na 
terenie gminy pomoc materialną w formie stypendium szkolnego. Ogólna kwota stypendiów 
to 18.813 zł;
-  otrzymano  z  Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi  kwotę  9.030 zł  na  nauczanie 
języka angielskiego w obecnych pierwszych klasach szkół podstawowych;
- wystąpiono do Ministerstwa Edukacji Narodowej z wnioskiem o dofinansowanie  remontów 
bieżących w placówkach oświatowych w kwocie 37.471 zł;
- wystąpiono do Kuratorium Oświaty  w Łodzi z wnioskami o środki finansowe na realizację 
nauczania  języka  angielskiego  w klasach pierwszej  i  drugiej  szkoły podstawowej  w roku 
szkolnym 2007/2008;
- podpisano umowę z Powiatowym Urzędem Pracy w Skierniewicach na organizację prac 
interwencyjnych w placówkach oświatowych, w ramach której zatrudniono 3 osoby;
- przeprowadzono nabór wychowanków, którzy będą uczęszczać w nowym roku szkolnym do 
Przedszkola w Bolimowie;
-  podpisano  umowę  ze  Stacją  Paliw  w  Nieborowie  na  zakup  paliwa  do  samochodów 
służbowych;
-  przeprowadzono  kontrole  stanu  technicznego  budynków  we  wszystkich  placówkach 
oświatowych;
-  23  kwietnia  br.  przeprowadzono  odbiór  gwarancyjny  Hali  Sportowej  w  Bolimowie. 
Wskazane usterki wykonawca zobowiązał się naprawić i usunąć w terminie do 31 lipca br.;
-  zainstalowano  sieć  z  dostępem  do  internetu  w  Przedszkolu  w  Bolimowie  oraz  Szkole 
Podstawowej w Kęszycach. 

W zakresie zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej:
- w okresie od 21 marca do 24 kwietnia br. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wydawał 
dary  w  postaci  artykułów  spożywczych  w  ramach  programu  PEAD  -  pomocy  osobom 
najuboższym;
-  pracownicy  GOPS  uczestniczyli  w  wydawaniu  darów  sprowadzonych  przez  Caritas
w Bolimowie.

W zakresie działalności Gminnego Ośrodka Kultury:
- 29 marca odbył się konkurs na wykonanie palmy Wielkanocnej,
-  2  kwietnia  zorganizowano  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  gimnazjum  spotkanie
z autorką książek dla dzieci i młodzieży Anną Onichimowską,
- 4 kwietnia odbył się konkurs na wypieki ciast wielkanocnych,
-  Gminny  Ośrodek  Kultury  współuczestniczył  w organizacji  Rajdu  starych  samochodów, 
którego meta miała miejsce 14 kwietnia br. na terenie naszej gminy, 
- 21 kwietnia otwarto wystawę malarstwa Renaty Podlasin, która będzie czynna do 19 maja;
-  22  kwietnia  Gminny  ośrodek  Kultury  uczestniczył  w  Dniach  Ziemi  na  Polach 
Mokotowskich w Warszawie.

W zakresie pozostałych zadań:
- 03.03.2007 r. złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi o dofinansowanie 
modernizacji dróg dojazdowych do pól w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych;
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-  21.03.2007  r.  została  przeprowadzona  kontrola  w  Urzędzie  Gminy  przez  inspektora 
Powiatowej Inspekcji Pracy w zakresie Oczyszczalni Ścieków i zatrudnienia pracowników 
Sekcji Obsługi;  
- 26.03.2007 r. Wójt uczestniczył z Panią Kierownik Referatu GRGiP - Wiolettą Grebelską
w spotkaniu dotyczącym Oczyszczalni  Ścieków i kanalizacji,  przeprowadzonym w Biurze 
Projektowym Firmy INWATEC w Warszawie. Tego samego dnia podczas spotkania z Panią 
Katarzyną Banasik omawiano sprawy pozyskania funduszy na gminne inwestycje;
-  29.03.2007  r.  odbyła  się  narada  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  w  Urzędzie  Pracy
w Skierniewicach;
-  31.03.2007  r.  miały  miejsce  Dni  Otwarte  w  Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych
w Bolimowie.  Tego samego dnia odbyło się walne zebranie  Wspólnoty Gruntowej Osady 
Bolimów oraz zebranie sprawozdawcze jednostek OSP;
- 02.04.2007 r. gościła w naszej gminie delegacja z gminy Maciejowice – celem spotkania 
była funkcjonująca Oczyszczalnia Ścieków. W tym dniu odbyła się także narada w Starostwie 
Powiatowym  w  Skierniewicach  dotycząca  projektu  gazyfikacji  gmin.  Aktualnie  w  tym 
zakresie wysłano ankietę do Starostwa Powiatowego; 
-  03.04.2007  r.  przeprowadzono  spotkanie  z  przedstawicielem  Przedsiębiorstwa  „EKO-
SERWIS”  z  Łowicza,  podczas  którego  omawiano  sprawy  nie  wywiązywania  się 
przedsiębiorstwa  ze  świadczenia  usług  odbioru  odpadów  komunalnych  na  terenie  naszej 
gminy;
-  04.04.2007  r.  przeprowadzono  wizytę  u  Marszałka  Województwa  Łódzkiego  Pana 
Włodzimierza Fisiaka z Wójtem Gminy Nowy Kawęczyn – Włodzimierzem Ciokiem i Panią 
Poseł na Sejm RP Krystyną Ozga,  której  tematem było przyspieszenie modernizacji  drogi 
wojewódzkiej nr 705 relacji Skierniewice-Bolimów wraz ze ścieżką rowerową;
- 05.04.2007 r. odbyło się posiedzenie Rady Bolimowskiego Parku Krajobrazowego, podczas 
którego omawiano projekt planu ochrony Bolimowskiego Parku Krajobrazowego. Podczas 
spotkania podejmowano dyskusję nad budową drugiego zbiornika wodnego Ziemiary II; 
-  10.04.2007  r.  odbyła  się  sesja  wyjazdowa  mająca  m.in.  na  celu  przegląd  i  ocenę 
infrastruktury drogowej w gminie;
- 11.04.2007 r. Wójt odbył spotkanie w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony Środowiska, 
podczas  którego  omawiano  temat  dotyczący  perspektyw  i  szans  na  przedłużenie  terminu 
modernizacji Oczyszczalni Ścieków;
- 12.04.2007 r. wraz z Przewodniczącą Rady Gminy i Przewodniczącym Komisji Rozwoju 
Gospodarczego  goszczono  w  gminie  Jadów  k/Wyszkowa,  gdzie  omawiano  sprawy 
oczyszczalni wybudowanej według koncepcji technologicznej firmy SUMAX; 
- 14.04.2007 r. miała miejsce w naszej gminie meta rajdu starych samochodów na Rynku  
im.  T.  Kościuszki  w  Bolimowie  zorganizowanego  przez  Moto-Club  z  Warszawy.  Wójt 
podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji rajdu m.in. strażakom, Policji, 
dyrektorkom:  Przedszkola  i  Gminnego  Ośrodka Kultury  oraz  inicjatorowi  rajdu  -  Janowi 
Hubertowi;
- 14.04.2007 r. odbyło się w dawnym budynku szkoły w Sokołowie zebranie mieszkańców 
wsi  Podsokołów,  Sokołów i  Jasionna celem utworzenia  w nim stowarzyszenia  Liberatis.  
Podczas pierwszego spotkania mieszkańcy wypowiedzieli się pozytywnie na temat propozycji 
zagospodarowania  budynku,  jednakże  już  16  kwietnia  na  spotkaniu  w  Urzędzie  Gminy 
wycofali swą pozytywną decyzję. Mając na względzie potrzebę zagospodarowania budynku, 
Wójt  poinformował,  iż  ponownie  wystąpi  do  mieszkańców  wsi  z  propozycją  utworzenia 
stowarzyszenia; 
-  16.04.2007  r.  doszło  do  spotkania  w  firmie  INWATEC  w  Warszawie  poświęconego 
Oczyszczalni  Ścieków.  Dyskutowano,  aby  w  I  etapie  został  opracowany  kompleksowy 
projekt przebudowy obiektu;
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-  22.04.2007  r.  gmina  uczestniczyła  w  obchodach  Dni  Ziemi  na  Polach  Mokotowskich
w Warszawie;
- 26.04.2007 r. uczniowie Szkoły Podstawowej w Bolimowie zorganizowali finał Dni Ziemi
w naszej  gminie.  Swe  poparcie  dla  ochrony  środowiska  wyrazili  uczestnicząc  w  marszu 
ulicami  Bolimowa.  Wójt  dodał,  że  ta  inicjatywa  pokazała,  jak  bardzo  dzieci  dostrzegają 
problem i potrzebę chronienia naszej ziemi, lepiej niż dorośli. Następnie poinformował, że
w  zakresie  inwestycyjnym  trwa  koncentrowanie  się  na  Oczyszczalni  Ścieków,  której 
przebudowa  pozostaje  nadal  w  fazie  projektowania.  Nadmienił,  że  są  pewne  kłopoty
z  projektowaniem  kanalizacji  w  miejscowościach  Podsokołów,  Sokołów,  Jasionna
i  Sierzchów,  w którym  to  temacie  chciałby  zorganizować  spotkanie  z  Komisją  Rozwoju 
Gospodarczego. W dniu 30 kwietnia br. mija właśnie ostateczny termin wykonania projektu 
budowy kanalizacji w w/w miejscowościach zlecony projektantowi w 2002 roku. Prosił, aby 
tą sprawą zainteresował się Społeczny Komitet Budowy Kanalizacji. Wójt powiedział także
o  przygotowaniach  do  komunalizacji  terenów  o  powierzchni  37  arów  położonych  za 
projektowaną autostradą.  Apelował na zakończenie  o zachowanie bezpieczeństwa podczas 
planowanego  w  maju  pikniku  strażackiego  nad  zalewem  w  Joachimowie-Mogiłach. 
Zapowiedział,  że w punkcie dotyczącym spraw różnych odniesie się do artykułu z „Głosu 
Skierniewic i okolicy”, w którym pojawiły się zarzuty pod adresem jego osoby. 

Ad.21
W  punkcie  dotyczącym  interpelacji  i  zapytań  radny  Stanisław  Cwalina  przypomniał,
iż składał wniosek dotyczący podania kosztów budowy remizy strażackiej  w Sierzchowie. 
Prosił o przedstawienie kosztorysu budowy, wkładu finansowego jednostki OSP i zamierzeń 
na przyszłość. Na wskutek wcześniejszych niedomówień prosił też o wyjaśnienie dlaczego 
inwestycja  niejako  gminy,  realizowana  jest  przez  straż.  W  tym  zakresie  domagał  się 
ujednolicenia nadzoru inwestorskiego.

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż na wniosek radnego, Pani Skarbnik i Prezes OSP 
Sierzchów - Wiktor Tarmanowski omówią sprawy związane z budową remizy strażackiej.

Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek zaznaczyła, że przygotowana przez nią informacja 
dotyczy  otrzymanych  przez  jednostkę  OSP  w  Sierzchowie  środków  z  budżetu  gminy.  
W  2004  roku  gmina  przekazała  po  raz  pierwszy  kwotę  5.000  zł  na  zakup  materiałów 
budowlanych,  w  tym  drut  i  cement.  W 2005  roku  przekazano  kwotę  30.000  zł,  w  tym
20.000 zł na pokrycie dachu, zakup materiałów budowlanych: cegły, drutu, cementu. W 2006 
roku przekazano kwotę 30.000 zł tylko na pokrycie dachowe. Rachunki były przekazywane 
protokołem odbioru Zarządowi OSP w Sierzchowie.  Pozostałe  faktury były płacone przez 
Urząd  Gminy.  Łączna  kwota  przekazana  z  budżetu  gminy  na  budowę  remizy  wynosi
65.000 zł.

Radny  Wiktor  Tarmanowski  wyjaśnił,  że  budowę  remizy  OSP  w  Sierzchowie 
rozpoczęto w 2002 roku. Dokonano wtedy wycinki 8 topól, opłacono z własnych środków
w wysokości  3.000  zł  wynajem tartaku,  przeprowadzono  cięcie  bali  i  desek.  W 2003  r. 
pozyskano dotację z Zarządu Głównego OSP w wysokości 15.000 zł, dokonano sprzedaży
2  garaży  blaszanych  po  2.500  zł,  środki  własne  w  wysokości  8.000  zł  pochodziły
z organizacji festynów majowych i imprezy z okazji pożegnania wakacji. Łącznie w 2003 
roku pozyskano kwotę 28.000 zł.

W 2004 r. pozyskano dotacje: z PZU w wysokości 10.000 zł, z Komendy Głównej 
Państwowej Straży Pożarnej – 20.000 zł, z Komendy Miejskiej PSP – 10.000 zł, z Łódzkiego 
Zarządu Głównego OSP – 6.000 zł,  środki własne stanowiły 5.000 zł.  Łącznie w 2004 r. 
pozyskano kwotę 51.000 zł.

W 2005 r.  otrzymano dotacje:  z Zarządu Głównego Straży Pożarnej  w Warszawie
w wysokości 10.000 zł, z Zarządu Głównego OSP w Łodzi – 5.700 zł, z Komendy Miejskiej 
PSP  w  Skierniewicach  –  10.000  zł,  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
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i Gospodarki Wodnej w Łodzi – 62.262,37 zł, środki własne – 4.000 zł. Łącznie pozyskano 
kwotę ok. 92.000 zł. 

W 2006  r.  pozyskano  środki  finansowe  ze  sprzedaży  samochodu  marki  Star  742
w wysokości  15.000  zł,  dotację  z  Komendy  Miejskiej  PSP  w Skierniewicach  w  kwocie
9.521 zł,  dotację z PZU – 7.300 zł i  środki własne – 10.500 zł.  Łączna pozyskana kwota
to 42.300 zł. Ponadto w trakcie budowy pozyskano bezpłatnie od Pana Winnickiego beton na 
strop  i  posadzkę  o  wartości  ok.  15.000 zł,  otrzymano  też  nieodpłatnie  bramy o  wartości 
18.000  zł.  Od  Spółki  „ROL-POD”  w  Podsokołowie  pozyskano  za  darmo  piach.  Prace 
społeczne przy kopaniu fundamentów wykonywały przez jeden dzień 43 osoby, drugiego dnia 
pracowało 37 osób, po 10 godzin dziennie. Podróże związane z budową to 46 wyjazdów do 
Skierniewic, 21 do Warszawy i Łodzi. Ogółem jednostka OSP Sierzchów na budowę remizy 
strażackiej pozyskała kwotę 249.820 zł. 

Radny  Stanisław  Cwalina  prosił  o  odpowiedź  jak  przewidywana  jest  przyszłość 
przedsięwzięcia i kto jest koordynatorem całej inwestycji. 

Przewodnicząca  Rady  stwierdziła,  że  koordynatorem  przedsięwzięcia  jest  radny 
Wiktor Tarmanowski. To jaka będzie przyszłość inwestycji zapewne pokaże czas.

Radny  Wiktor  Tarmanowski  wyjaśnił,  że  Komisja  Rewizyjna  jednostki  OSP 
kontroluje na bieżąco prace związane z budową i rozliczeniem środków finansowych. 

Radny Stanisław Cwalina uznał, że na zadane przez niego pytanie jako administrator 
powinien odpowiedzieć Pan Wójt.

Odnosząc się do pytania, Wójt oznajmił, że mimo, iż koordynatorem inwestycji jest 
Zarząd OSP Sierzchów, gmina  wpisuje się  w atmosferę  powstania  koncepcji  budowy,  do 
której  należy  nadzorowanie  budynku  znajdującego  się  na  placu  stanowiącym  własność 
gminy. Pytania co będzie dalej z budową i jakie są szanse jej zakończenia pozostają na razie 
bez odpowiedzi. Wójt dodał, że chciałby być optymistą - marzy mu się, aby budowa była 
kontynuowana, czego osobiście życzy straży w Sierzchowie.

Na  zakończenie  dyskusji,  Przewodnicząca  Rady  powiedziała,  że  przy  tak  dużej 
pozyskanej kwocie należy pogratulować jednostce OSP w Sierzchowie inicjatywy. W imieniu 
Rady Gminy wyraziła nadzieję, że straż podoła zakończyć to przedsięwzięcie. 

W  ramach  dalszych  interpelacji,  radny  Roman  Jodłowski  poruszył  problem 
wyłączenia  oświetlenia  ulicznego  w gminie,  co  spowodowało  niezadowolenie  mieszkanki 
osiedla przy ulicy Stroynowskiego w Bolimowie, która obawia się o swoje bezpieczeństwo. 

Wójt  oznajmił,  że  w projektowanym budżecie  poprzedniej  kadencji  na oświetlenie
w gminie zaplanowana została kwota 15.000 zł i nie była ona zmieniana. Analizując opłaty
ponoszone  z  tytułu  oświetlenia  uznano,  że  przy  obecnym  budżecie  nie  będzie  możliwe 
włączenie  oświetlenia  w  godzinach  wieczornych  oraz  nocnych,  ponieważ  braknie 
na  ten  cel  środków  finansowych.  Na  brak  pieniędzy  miał  wpływ  okres  jesienny, 
kiedy  oświetlenie  funkcjonowało  w  całej  gminie,  także  w  godzinach  porannych. 
Wobec  powyższego,  w  ramach  oszczędności  zastosowano  dotychczasowy  zwyczaj 
wyłączenia  światła  ulicznego  w  okresie  wiosenno-letnim  w  całej  gminie.  Nie  dotyczy 
to  jednak  Bolimowa,  gdzie  postanowiono  uruchomić  punkty  świetlne  w  miejscach 
newralgicznych  tj.  na  Rynku   im.  T.  Kościuszki,  na  ulicach:  Łowickiej,  Warszawskiej  
i  Skierniewickiej  w  Bolimowie  oraz  w  miejscowościach:  Bolimowska  Wieś, 
Kol.  Bolimowska  Wieś  i  Humin.  Wójt  prosił,  aby  w  obecnej  sytuacji  zaakceptować 
ten  pomysł,  a  w  przyszłości  zastanowić  się,  gdzie  szukać  możliwości  finansowych 
na rozwiązanie problemu. Na dzień dzisiejszy ustawa o samorządzie gminnym nie nakłada 
na gminę obowiązku zapewnienia oświetlenia w porze nocnej. Wójt prosił o dość logiczne 
tłumaczenie  mieszkańcom  decyzji  o  wyłączeniu  oświetlenia,  które  działające  w  czasie 
jednego  wieczoru  kosztuje  gminę  600  zł.  Patrząc  na  całokształt  problemu  uznał, 
że  należy  zastanowić  się  nad  przyszłorocznym  budżetem  i  koncepcjami  funkcjonowania 
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oświetlenia, choć dopasowanie godzin świecenia do potrzeb ludności zapewne będzie trudne 
i nie każdego da się w tym względzie zadowolić. 

Radny Mariusz Bogusiewicz  zapytał  czy w miarę  możliwości  finansowych,  gmina 
mogłaby  wynająć  geodetę  do  przeprowadzenia  pomiarów  dróg  polnych  w  miejscowości 
Podsokołów. 

Wójt  powiedział,  że  problem dróg polnych  w gminie  jest  znany,  zapewne istnieją 
możliwości  zabezpieczenia  środków  finansowych  na  ich  odtworzenie,  trzeba  się  tylko 
zorientować jak duże byłyby to koszty. 

 
Ad.22
W sprawach różnych, mieszkaniec Bolimowa Pan Jan Mińkowski nawiązał do Informatora 
Gminy  Bolimów,  w którym  przeczytał  o  planach  remontu  ulic  Stroynowskiego  i  Kajaka
w Bolimowie. Przypomniał, iż na poprzedniej sesji mówił o ulicy Senatorskiej, aby po jednej 
stronie na 400 metrowym odcinku, wyciąć krzaki i uzupełnić braki w nawierzchni asfaltowej 
żwirem. Jego zdaniem poprzednie władze nic nie zrobiły,  a o naprawę ulicy Senatorskiej, 
która  jest  drogą  osiedlową  upomina  się  przez  10  lat.  Zwrócił  się  następnie 
do Przewodniczącej Rady Gminy z uwagą, iż ponownie nie ukazała się informacja o sesji 
na tablicy ogłoszeń, a o podawanie zawiadomienia do publicznej wiadomości upominał się 
podczas minionych obrad. 

Przewodnicząca  Rady  wyjaśniła,  że  zawiadomienie  o  sesji  ukazało  się  na  tablicy 
ogłoszeń, jednakże na prośbę zainteresowanego zaproszenie może być wysyłane listownie lub 
bezpośrednio  przekazywane  przez  nią  podczas  dyżuru  pełnionego  w  środy  w  Urzędzie 
Gminy. 

Pan Jan Mińkowski oznajmił, iż oczekuje nadal odpowiedzi na pismo, które skierował 
do Komisji Rozwoju Gospodarczego w sprawie ulicy Senatorskiej.  

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że o potrzebie wycinki krzaków i wyrównania 
poboczy na ulicy Senatorskiej słyszy od Pana Mińkowskiego po raz pierwszy. Był zgłaszany 
jedynie problem, że ulicą jeździ dużo samochodów i droga jest zaśmiecana przez kierowców. 
Aktualnie śmieci zostały uprzątnięte, pozostaje kwestia udzielenia odpowiedzi przez Komisję 
Rozwoju Gospodarczego, która rozpatrywała pismo. 

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Roman  Jodłowski  potwierdził, 
że na ostatnim posiedzeniu zajmowano się problemem ulicy Senatorskiej. Ustalono, aby Pani 
Kierownik  Referatu  GRGiP  Wioletta  Grebelska  wystosowała  pismo  do  Przedsiębiorstwa 
„Fructodor”  w powyższej  sprawie,  zatem należy oczekiwać  na odpowiedź,  którą  otrzyma 
także zainteresowany pocztą.

Odnośnie zachowania terminów w udzielaniu odpowiedzi na pisma, głos zabrał radny 
Stanisław  Cwalina.  O  ile  znane  mu  są  w  tym  zakresie  przepisy  Kodeksu  postępowania 
administracyjnego  prosił  o  wyjaśnienie  jak  wygląda  kwestia  przestrzegania  terminów
w sprawach samorządowych przez Radę Gminy.

Zastępca  Wójta  Gminy  Zofia  Olejnik  wyjaśniła,  że  Kodeks  postępowania 
administracyjnego obowiązuje,  gdy pisma  kierowane są  do Urzędu Gminy.  W przypadku 
pism  kierowanych  do  Rady  Gminy  przepisy  Kpa  w  zakresie  terminów  nie  obowiązują, 
ponieważ sesje i posiedzenia komisji odbywają się z różną częstotliwością. Przykładem są 
ostatnie pisma zawierające zarzuty na pracę Wójta Gminy, które radni rozpatrywali na sesjach 
zwoływanych w zwykłym trybie i wówczas udzielane były odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady dodała, że z powodu pisma adresowanego do Rady Gminy nie 
ma  obowiązku  zwoływania  sesji.  Zazwyczaj  radni  zapoznawani  są  z  pismem  podczas 
posiedzeń komisji i sesji odbywających się zgodnie z planem pracy i bieżącą działalnością 
gminy.

Radny  Stanisław  Cwalina  prosił,  aby  w  takich  przypadkach  powiadamiać 
zainteresowane osoby o terminie odpowiedzi. 
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Pani  Zofia  Olejnik  zapewniła,  że  do  wiadomości  obywatela  będzie  podawana 
informacja  komu pismo zostało  przekazane  i  w jakim terminie  zostanie  na nie  udzielona 
odpowiedź. 

Na pytanie  Pana Jana Mińkowskiego, dlaczego zaplanowano naprawę ulic:  Kajaka
i Stroynowskiego, a pominięto ulicę Senatorską, Wójt wyjaśnił,  że budowę tej  ulicy ujęto
w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Bolimów na lata 2007-2013 łącząc ją z przebudową 
drogi  w  miejscowości  Ziemiary,  aż  do  wylotu  na  ulicę  Skierniewicką  w  Bolimowie. 
Aktualnie  priorytetem  jest  budowa  Oczyszczalni  Ścieków  wraz  z  kanalizacją,  następnie 
modernizacja Rynku w Bolimowie. Dodał, że gmina musi podejmować takie przedsięwzięcia, 
które  mają  szanse  dofinansowania.  Szanse  te  można  upatrywać  w  modernizacji  Rynku
i ulicach Bolimowa, które wpłyną na uatrakcyjnienie gminy. Trzeba dostosować się do dążeń 
ogółu społeczeństwa i szukać środków finansowych w programach operacyjnych na rozwój 
gminy w wielu aspektach. 

Odnośnie wycinki krzaków na ulicy Senatorskiej w Bolimowie, Wójt oznajmił, że jest 
to  konieczne,  aktualnie  przeprowadzono  prace  w  Wólce  Łasieckiej  i  w  Joachimowie-
Mogiłach, gdzie było znacznie gorzej pod tym względem.

Następnie głos zabrała Pani Regina Letka - sołtys Bolimowa, która poruszyła sprawę 
przetrzymywania  przez  mieszkańców  kartek  z  informacjami.  Z  uwagi  na  ten  problem, 
postanowiła zamieszczać informacje dodatkowo na tablicy ogłoszeń usytuowanej w Rynku, 
tak  też  wywieszone  zostało  zaproszenie  na  sesję  (w  foliowej  obwolucie)  oraz  ostatnio 
zawiadomienie o budowie rurociągu do nawadniania pól. Niestety na zebranie zorganizowane 
celem  zaopiniowania  przedsięwzięcia  przyszły  tylko  2  osoby,  a  kartki  zostały  rozesłane 
zwyczajowo na 15 ulic. Jeśli chodzi o ulicę Senatorską to kartki puszczane są z dwu stron, 
jedna  bezpośrednio  od  Pana  Jana  Mińkowskiego.  Na  zakończenie,  Pani  sołtys  zapytała
o  możliwości  wymiany  tablicy  wykonanej  z  twardego  tworzywa  –  płyty  paździerzowej 
utrudniającej wbijanie pinesek. 

Sołtys  wsi Humin – Teresa Florczak apelowała o wcześniejsze dostarczanie kartek
z  informacjami  dla  mieszkańców.  Ostatnie  zawiadomienia  o  szkoleniu  dla  rolników 
zaplanowanym na dzień 19 kwietnia zostały przekazane w opóźnieniu tj. 17 kwietnia.

Przedstawiciel  Spółki  „ROL-POD”  w  Podsokołowie  Janusz  Paciorek  nawiązał  do 
ostatniej  sesji,  na  której  podejmowano  temat  wniosku  w  sprawie  wydania  decyzji 
środowiskowej  na  realizację  przedsięwzięcia  polegającego  na  budowie  rurociągu 
podziemnego  do  nawadniania  pól.  W związku  z  tym,  że  wnioskodawca  nie  uczestniczył
w sesji, Pan Paciorek prosił o informację jak wygląda sprawa związana z pozwoleniem na 
budowę rurociągu i korzystanie ze zbiornika wodnego. 

Sołtys  wsi  Podsokołów  Robert  Buczek  zapytał  czy  w  powyższej  sprawie  została 
zrobiona niezależna ekspertyza, jeśli nie, to jego zdaniem dalsza dyskusja pozostaje zbędna.

Wiceprzewodniczący  Janusz  Łukawski  przypomniał,  że  na  ostatniej  sesji 
dyskutowano, aby  nawiązać kontakt z firmą specjalistyczną celem wykonania ekspertyzy, 
lecz postanowiono się z tej propozycji wycofać z powodu dużych kosztów. Dodał, że Pani 
Kierownik Wioletta Grebelska informowała, że zostaną w najbliższym czasie przedstawione 
opinie Rad Sołeckich na temat przedsięwzięcia, zatem przeprowadzenie najpierw ekspertyzy, 
gdy nie ma protestów byłoby bez sensu. 

Sołtys Robert Buczek przypomniał, że około 29 kwietnia br. minie termin na składanie 
uwag i opinii przez mieszkańców.

Następnie Pani Wioletta Grebelska omówiła pokrótce sprawę wniosku Spółki „ROL-
POD”, która w dniu 12 marca 2007 r.  zwróciła się o wydanie decyzji  o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia  polegającego na budowie rurociągu 
podziemnego do nawadniania pól uprawnych o powierzchni 40 ha, zasilanego ze zbiornika 
powierzchniowego powstałego po wydobyciu żwiru (pobór wody 1520 m3/d) w miejscowości 
Podsokołów  i  Bolimów.  Wniosek  powyższy  przesłano  do  instytucji  uzgadniających: 
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Starostwa  Powiatowego  i  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego
w Skierniewicach z zapytaniem czy w przypadku planowanego przedsięwzięcia  niezbędne 
jest  opracowanie  raportu  oddziaływania  na  środowisko.  W/w  instytucje  stosownym 
postanowieniem  uznały,  że  raport  nie  jest  wymagany.  Z  uwagi  jednak  na  procedurę 
postępowania z udziałem społeczeństwa, gmina uznała,  aby nałożyć  na Spółkę obowiązek 
sporządzenia  raportu.  Wnioskodawca  złożył  więc  raport  do  Urzędu  Gminy,  którego 
obowiązek  sporządzenia  został  nałożony postanowieniem Wójta  z  dnia  29 marca  2007 r.
W związku  z  powyższym  podano do  publicznej  wiadomości  zawiadomienie  o  wszczęciu 
postępowania  administracyjnego  poprzez  jego  zamieszczenie  w  Biuletynie  Informacji 
Publicznej  oraz  dodatkowo  rozesłano  do  Rad  Sołeckich  wsi:  Bolimów,  Podsokołów, 
Sokołów, Jasionna i Łasieczniki, których działki przylegają do gruntów Spółki „ROL-POD”. 
Aktualnie  wpłynęły  3  opinie  negatywne,  z  których  wynika,  że  mieszkańcy  obawiają  się
obniżenia  wód  gruntowych  na  terenach  przyległych  do  kopalni.  Proces  składania  uwag
i wniosków z udziałem społeczeństwa potrwa 21 dni, natomiast rozstrzygnięcie nastąpi po 
uzyskaniu  wymaganych  uzgodnień  i  opinii  pomocniczych.  Pani  Wioletta  Grebelska 
przypomniała,  iż  na  ostatnim  posiedzeniu  Rady  Gminy  podjęto  decyzję,  aby  uzyskać 
niezależną  opinię  eksperta  w  sprawie  oceny  stopnia  oddziaływania  przedsięwzięcia  na 
środowisko, w tym wpływu na obniżenie poziomu wód gruntowych. Tego opracowania nie 
podjął się Zakład Badawczy Naczelnej Organizacji Technicznej, zapytanie ofertowe wysłano 
więc  do  pracowni  projektów  i  ocen  -  hydrogeologia  i  ochrona  środowiska  GEO-COM 
w Warszawie i aktualnie czekamy na odpowiedź.

Sołtys wsi Podsokołów Robert Buczek zapytał czy jest możliwość wglądu do raportu 
przedłożonego przez Spółkę „ROL-POD”. 

Pani Wioletta Grebelska zakomunikowała, że raport oddziaływania na środowisko jest 
wyłożony  do  publicznej  wiadomości,  można  więc  odnieść  się  do  konkretnych  zapisów
w dokumencie.

Pan Janusz Paciorek prosił, aby ostateczne rozstrzygnięcie gminy w sprawie wydania 
decyzji na pobudowanie rurociągu nie trwało zbyt długo, ponieważ Spółka „ROL-POD” ma 
ważne  zobowiązania.  Jeśli  nie  wykorzysta  limitu  z  dopłat  agencyjnych  to  poniesie  duże 
koszty finansowe,  ponadto złożono dokumenty o udzielenie  kredytu  na deszczownię.  Pan 
Paciorek  stwierdził,  że  skoro  Starosta  Skierniewicki  i  Sanepid  nie  nałożył  obowiązku 
sporządzenia raportu, a zrobił to Wójt Gminy to firma w tej sytuacji jest zmuszona poczekać, 
by udowodnić mieszkańcom, że nie ma możliwości  obniżenia wód gruntowych z powodu 
budowy rurociągu. Nadmienił też, że Spółka nie powzięła postanowienia odwołania się w tej 
sprawie do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, ponieważ spowodowałoby to kolejne 
wydłużenie terminu załatwienia pilnej dla Spółki sprawy. 

Z sali  padały głosy sołtysów, że poziom wody na polach uprawnych rolników już 
uległ znacznemu obniżeniu i na gruntach rolnych jest bardzo sucho. 

Pan Janusz Paciorek oznajmił,  że ilość planowanego poboru wody ze zbiornika nie 
wpłynie na grunty rolników, które są terenami mokrymi. W ubiegłym roku była wykonywana 
dokumentacja geologiczna,  w której  odniesiono się do poziomu wód gruntowych terenów 
przylegających  do  kopalni.  Prosił,  aby  Urząd  Gminy  doprowadził  do  spotkania
z mieszkańcami z udziałem przedstawicieli Spółki „ROL-POD” najlepiej w miesiącu maju 
celem szybkiego zakończenia sprawy. 

Pani  Wioletta  Grebelska  zwróciła  uwagę,  że  Pan  Paciorek  mówi  o  opracowaniu 
dokumentacji geologicznej do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
obejmującego obszar wsi Bolimów, której warunki hydrogeologiczne zostały potraktowane 
marginalnie. W dokumentacji określono wysokość warstwy wodonośnej na potrzeby badań 
wykonywanych  pod  posadowienie  budynków,  opracowanie  nie  odnosi  się  do  wód 
gruntowych. 
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Sołtys Robert Buczek stwierdził,  że skoro zbiornik nie ma wpływu na spadek wód 
gruntowych to po co robić rurociąg. 

Pan  Paciorek  uzasadniał  decyzję  pobudowania  rurociągu  występowaniem  co  roku 
zjawiska suszy i koniecznością podlewania upraw warzywniczych. 

Radny  Stanisław  Cwalina  zapytał  czy  w  prowadzonym  postępowaniu 
administracyjnym naruszono jakiekolwiek terminy. Przysłuchując się dyskusji stwierdził, że 
sesja Rady Gminy zamienia  się w zebranie,  jakie winno odbyć się na wsiach z udziałem 
ekspertów i specjalistów. To, że podjęto dyskusję na forum Rady Gminy nic w sprawie nie 
załatwi. Zapytał następnie czy w interesie spółki jest wystąpienie o opinię do mieszkańców 
wsi.

Pan  Janusz  Paciorek  wyjaśnił,  że  poruszył  jego  zdaniem ważny temat,  wygodniej 
byłoby się spotkać z przedstawicielami sołectw w Urzędzie Gminy,  także poprosić na nie 
niezależnych przedstawicieli i autorów opracowania raportu oddziaływania na środowisko. 

W odpowiedzi na pytanie czy przekroczono terminy w prowadzonym postępowaniu, 
w  tym  wynikające  z  ustawy  o  ochronie  środowiska,  Pani  Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,
że zgodnie z przepisami, raport przez okres 21 dni będzie wyłożony do wglądu, po którym
to  czasie  Wójt  musi  zająć  stanowisko,  co  do  wniesionych  uwag  i  uzgodnić  dokument
z  instytucjami  pomocniczymi.  Odnośnie  spotkania  z  udziałem  wnioskodawcy,  organu 
wydającego  decyzję  i  osoby  sporządzającej  raport,  wyjaśniła,  że  nie  ma  możliwości 
zorganizowania  takiego  spotkania  zamkniętego.  Istnieje  możliwość  przeprowadzenia 
rozprawy administracyjnej otwartej dla społeczeństwa, co jest ściśle określone w Kodeksie 
postępowania administracyjnego, do którego ustawa o ochronie środowiska się odwołuje. 

Przewodnicząca Rady Gminy zadała pytanie czy jeśli rozprawa się odbędzie, to czym 
skutkować będą głosy mieszkańców w postępowaniu administracyjnym. 

Pani  Wioletta  Grebelska  wyjaśniła,  że  uwagi  złożone  w  postępowaniu  nie  będą 
skutkować zanegowaniem decyzji, ale sama decyzja środowiskowa w swej treści musi się do 
nich odnosić.  

Wójt oznajmił, że zagadnienie jest bardzo złożone i ważne, zarówno dla inwestora, jak 
i  mieszkańców. Gmina musi  postępować zgodnie z prawem i regułami,  które dotyczą  też 
bezpośrednio Wójta.  Chcąc zabezpieczyć  się  przed ewentualnymi  skutkami  złych  decyzji, 
propozycja jednorazowej debaty wydaje się być zasadna i nieunikniona. Jako Wójt Gminy nie 
chciałby  sugerować  spotkania  z  mieszkańcami,  których  wnioski  winny  być  wzięte  pod 
uwagę, w tym przypadku o rozprawę administracyjną winien zawnioskować inwestor. 

Następnie  radny Albert  Jerzak  poruszył  problem pilnej  naprawy drogi  powiatowej
w miejscowości Kurabka.

Wójt  oznajmił,  że  należy  wystosować  w  tej  sprawie  pismo  do  Wydziału  Dróg
w Skierniewicach.  Dodał, że gmina zakupiła masę asfaltową i w maju będą remontowane 
drogi gminne, choć na pewno nie wszędzie powyższe prace uda się wykonać.

Na  zakończenie,  Wójt  oświadczył,  iż  chciałby  się  ustosunkować  do  artykułu 
prasowego,  jaki  ukazał  się  w „Głosie  Skierniewic  i  okolicy”  na  temat  wypowiedzi  Pana 
Zbigniewa  Rotera  odnośnie  powstania  miasteczka  filmowego  na  terenie  naszej  gminy. 
Nadmienił  przedtem,  że  Pan  Zbigniew  Roter  był  mu  osobą  sprzyjającą  w  wyborach 
samorządowych, za co mu niejednokrotnie dziękował. „Jednakże mój start do fotela Wójta 
Gminy Bolimów nie był za wszelką cenę i w związku z powyższym nie chcąc się poddawać 
jakiejkolwiek  presji  chciałbym  wygłosić  publicznie  komunikat.  Mija  właśnie  
5 miesiąc pełnienia funkcji Wójta Gminy, w którym to okresie starałem się realizować swą 
wersję  działalności  polegającą  na  wyciszeniu  polityki,  na  porozumieniu  i  poszukiwaniu 
pozytywnych  cech  współpracy.  Niemniej  jednak  w  zaistniałej  sytuacji,  w  kontekście 
wspomnianego  artykułu,  jeśli  dostaje  się  cięgi  za  swoje  poglądy  i  w  ramach  dążeń  do 
porozumienia  przemilcza  się  pewne  fakty  –  oświadczam,  że  będę  musiał  się  bronić
i postanawiam przejść do drugiego wariantu działania, a mianowicie mówienia tego co myślę, 
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mówienia prawdy. W artykule, jaki ukazał się 2 tygodnie temu, jest mowa o pomyśle budowy 
miasteczka filmowego na terenie  gminy,  które to niby z mojej  przyczyny nie  powstanie.  
Po wizycie w naszej gminie, w dniu 21 lutego br. przedstawicieli Stowarzyszenia Filmowców 
oraz wstępnych rozmowach i wizji w terenie przygotowano materiał przedstawiający walory 
turystyczno-krajobrazowe naszej gminy, który 26 lutego został dostarczony do Warszawy.  
W moim odczuciu już w trakcie tych spotkań sprawa wyglądała na „ukartowaną”, a obecnie 
już  wiadomo,  że  wszystko  to  było  blefem.  Pan  Zbigniew  Roter  z  góry  wiedział,
że  nic  z  tego  pomysłu  nie  będzie.  Była  to  pewnego rodzaju mistyfikacja  mająca  na  celu 
podjęcie określonych decyzji personalnych”.

W  końcowej  części  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała
o  otrzymanym  w  trakcie  sesji  piśmie  Dyrekcji  Bolimowskiego  Parku  Krajobrazowego
w Skierniewicach z dnia 26 kwietnia  2007 r.  informującym,  że uwagi  radnych zgłoszone
w  procesie  opiniowania  i  uzgodnienia  projektu  rozporządzenia  Wojewody  Łódzkiego
w  sprawie  ustanowienia  planu  Bolimowskiego  Parku  Krajobrazowego  nie  zostały
w większości uwzględnione. Nie przyjęto propozycji: 

- zmiany zapisów § 19 ust.1 pkt 2 dotyczących realizacji zbiornika wodnego Ziemiary 
II,  argumentując,  że inwestycja  ta,  wprawdzie uwzględniona w „Wojewódzkim Programie 
Małej  Retencji  dla  województwa  łódzkiego”,  została  jednak  zaliczona  do  obiektów
w III etapie realizacji, których budowa wydaje się mało realna; 

- zamieszczenia zapisu, aby w przypadku tworzenia rezerwatów przyrody przestrzegać 
wymaganych  prawem  procedur,  w  tym  uzyskania  zgody  właścicieli  gruntów.  Wskazano
w tym zakresie na obowiązujące przepisy szczegółowe ustawy o ochronie przyrody, których 
zgodnie  z  rozporządzeniem  Prezesa  Rady  Ministrów  w  sprawie  „Zasad  techniki 
prawodawczej” nie należy powtarzać.

Do planu przyjęto jedynie uwagę odnoszącą się do brzmienia § 20 ust. 1 pkt 6 projektu 
rozporządzenia  dotyczącą podjęcia współpracy z zarządcami dróg w celu wyeliminowania 
ruchu tranzytowego pojazdów ciężarowych  o tonażu powyżej  8  ton  na drodze nr  705 na 
odcinku Skierniewice-Bolimów.      

Dyrekcja  Bolimowskiego  Parku  Krajobrazowego  wskazała,  iż  zgodnie  z  ustawą
o  samorządzie  gminnym,  na  zaopiniowanie  nowej  wersji  przedłożonego  projektu 
rozporządzenia Wojewody Łódzkiego w sprawie ustanowienia planu ochrony Bolimowskiego 
Parku Krajobrazowego, Rada Gminy ma 30 dni od daty otrzymania  projektu.  Nie zajęcie 
stanowiska w tym terminie będzie uznane za przyjęcie projektu planu w przedłożonej wersji.

Radny  Stanisław  Cwalina  oznajmił,  iż  do  dyspozycji  osób  zainteresowanych 
rozgrywkami sportowymi jest udostępniona Hala Sportowa w Bolimowie. 

Ad. 23
Wobec zrealizowanego porządku sesji, Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandra Kołosowska 
podziękowała  radnym  za  udział  w  obradach  i  o  godzinie  15.50  dokonała  zamknięcia  
VIII sesji Rady Gminy Bolimów.

Protokół sporządziła:
Agnieszka Królik                  

     Przewodnicząca Rady Gminy

                                                                  mgr Aleksandra Kołosowska
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